
 

 

 
Број/Broj: 03/1-50-1-7-57/10 
Сарајево/Sarajevo, 27. 07. 2010.  
 
 
ЧЛАНОВИМА ЗАЈЕДНИЧКЕ КОМИСИЈЕ ЗА ОДБРАНУ И БЕЗБЈЕДНОСТ 
ПАРЛАМЕНТАРНЕ СКУПШТИНЕ БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
 

З А П И С Н И К 

са 57. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 27. 07. 2010. године, у времену од 10.00 до 12.15 часова  

    
Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, 
Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Душанка Мајкић, Иво Миро Јовић, Селим 
Бешлагић, Винко Зорић, Хазим Ранчић и Адем Хускић. 
Сједници од чланова Заједничке комисије нису присуствовали: Мирко Околић, Драго 
Калабић и Сулејман Тихић. 
Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници 
Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ: 

- Бошко Шиљеговић, парламентарни војни повјереник БиХ, 
- Садик Ахметовић, министар безбједности БиХ, 
- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 
- Амела Даутбеговић, Министарство безбједности БиХ, 
- Амел Фако, Амбасада САД у БиХ, 
- Шејла Бекташевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Лејла Хаџихасановић, Џон Андреас Олсон и Романа Медић, Штаб НАТО-а у 

Сарајеву, 
- Маја Рибар, ОХР, 
- Невенко Ерић, „СРНА“, 
- Драгана Кнежевић, „РТРС“, 
- Весна Стаћић, „Радио РС“, 
- Санита Рожајац, „Дневни аваз“, 
- Аријана Сарачевић, „ФТВ“, 
- Жељка Домазет, „Глас Српске“, 
- Медина Делалић, Сектор за односе с јавношћу ПСБиХ, 
- Горан Шпирић, савјетник предсједавајуће Дома народа ПСБиХ, 
- Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 

Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 
 



 

Сједницом је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за 
одбрану и безбједност БиХ. Присутним члановима предложио је дневни ред 57. 
сједнице Комисије, те отворио расправу. 
Како расправа није вођена, закључено је да 57. сједница Заједничке комисије има 
сљедећи 
 
 

ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Верификовање Записника са 56. сједнице Заједничке комисије, 
2. Разматрање Предлога закона о парламентарном надзору у области одбране, 

безбједности и обавјештајно-безбједносних послова – прва комисијска фаза 
(предлагач: Заједничка комисија за надзор над радом Обавјештајно-
безбједносне агенције БиХ); 

3. Разматрање Предлога закона о допунама Закона о служби у Оружаним снагама 
БиХ – друга комисијска фаза (предлагач: Представнички дом Парламентарне 
скупштине БиХ); 

4. Информација о стању безбједности у БиХ за период јануар-март 2010. године 
(сачинилац: Министарство безбједности БиХ); 

5. Информација о допису Министарства безбједности БиХ Уједињеним нацијама 
поводом проглашења појединих организација из БиХ повезаним са 
терористичким организацијама и стављању ван снаге документа који изазива 
правну несигурност грађана и институција у БиХ (сачинилац: Министарство 
безбједности БиХ); 

6. Информација Министарства одбране БиХ о обавезама Босне и Херцеговине за 
приступање Акционом плану за чланство у НАТО (МАП); 

7. Информација о раду Канцеларије парламентарног војног повјереника за период 
од 01. 04. 2010. до 30. 06. 2010. године; 

8. Текућа питања. 
 
 
Ад. 1. Верификовање Записника са 56. сједнице Заједничке комисије 
 
Заједничка комисија је једногласно, са осам гласова „за“, усвојила Записник са 56. 
сједнице. 
 
Ад. 2. Разматрање Предлога закона о парламентарном надзору у области одбране,  
             безбједности и обавјештајно-безбједносних послова – прва комисијска фаза  
             (предлагач: Заједничка комисија за надзор над радом Обавјештајно- 
             безбједносне агенције БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да Комисија расправља о принципима овог закона, те отворио 
расправу о овој тачки дневног реда. 
Хазим Ранчић је, у име предлагача, упознао чланове Комисије са цјелокупним током 
израде овог законског предлога. Навео је да су Заједничка комисија за надзор над 



 

радом ОБАБиХ, као и низ међународних организација доста дуго радили на његовој 
изради. Навео је да његово доношење предвиђа и доношење посебних пословника 
парламентарних комисија које се баве овим питањима, али и нагласио да његов 
садржај не задире у надлежности ових комисија. Истакао је да и у другим 
демократским државама постоје овакви закони. На крају је предложио да Комисија 
подржи принципе Предлога закона. 
Адем Хускић изразио је сумњу да ће закон по редовној процедури бити усвојен у овом 
мандату Комисије и Парламентарне скупштине БиХ, те предложио да се скрати 
процедура и убрза његово усвајање. 
Шефик Џаферовић предложио је да Комисија на овој сједници усвоји закон у првом 
читању и сложио се са предлагачем да се он разматра по редовној процедури, а да нови 
мандат Парламентарне скупштине по принципу континуитета настави процедуру по 
овом закону. У даљој дискусији подсјетио је да је БиХ била прва земља у региону која 
је успјешно спровела демократску контролу обавјештајно-безбједносног сектора 2004. 
године, те да је и одбрамбени сектор такође реформисан на успјешан начин. Закључио 
је да је смисао овог предлога закона да се системски ријеши ово питање тe да 
комплетна контрола сектора буде на једном мјесту, у једном закону. 
Слободан Шараба је као примједбу навео да је управо Заједничка комисија за одбрану 
и безбједност БиХ требало да буде главни носилац у изради овог закона, с обзиром да 
парламентарни надзор над сектором одбране и безбједности припада управо овој 
комисији. Још је навео да има низ примједаба које ће износити ако закон буде 
разматран у другом читању, те закључио да му није јасно шта је то што је новитет у 
овом законском предлогу. Своју дискусију закључио је ставом да пут израде закона 
није био добар, те да ће настати проблеми у амандманској фази. 
Душанка Мајкић оцијенила је да је процес израде закона трајао доста дуго, да је 
након његове израде организовано неколико семинара, те да ова комисија није дала 
већи значај у његовој изради. Навела је да у већем броју земаља постоје овакви закони, 
али и нагласила да су законска рјешења која дефинишу овај надзор одвојена за сектор 
одбране и безбједности, с једне стране, и сектор обавјештајно-безбједносних послова, с 
друге стране. Стога је закључила да неће подржати овај предлог закона јер сматра да 
ове секторе треба да третирају посебни законски предлози, те подсјетила да у многим 
ситуацијама ове двије комисије нису могле заједно дјеловати по одређеним питањима. 
Још је навела да је неуобичајена ситуација да, као надлежне, буду одређене двије 
заједничке комисије, те истакла да закон у одређеним дијеловима улази у надлежност 
других парламентарних комисија. Осврнула се и на дијелове закона који се односе на 
казнене одредбе, цијенећи их неозбиљно дефинисаним. Закључила је да закон којим ће 
се регулисати наведене области треба донијети, али да се доношењем овог закона неће 
добити ништа ново, те поновила да ће гласати против закона јер Заједничка комисија 
за одбрану и безбједност БиХ, због ширине свог надзора, треба да има посебан закон, а 
Заједничка комисија за надзор над радом ОБАБиХ, због специфичности материје којом 
се бави, такође треба да има посебан законски оквир. 
Хазим Ранчић је у реплици навео да је Заједничка комисија за надзор над радом 
ОБАБиХ редовно позивала представнике Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
БиХ да учествују у раду радне групе за израду овог закона, те да је ова комисија у 
таквим ситуацијама углавном делегирала њега и Мирка Околића, који су чланови обје 



 

комисије. Такође, навео је да је предлагач Заједничкој комисији за одбрану и 
безбједност БиХ доставио чак и Нацрт закона, о којем се ова комисија на некој од 
претходних сједница одредила позитивно. Из наведених разлога, закључио је да би 
било штета да се Предлог закона разматра у наредном сазиву. 
Иво Миро Јовић осврнуо се на дио закона којим се предвиђа оснивање заједничког 
радног тијела за усаглашавање одређених питања, а које би чинила по три 
представника ове комисије и Заједничке комисије за надзор над радом ОБАБиХ, те 
навео да му није јасно коме ће то радно тијело подносити извјештај. Сагласио се са 
предлогом да се ураде два различита закона и подијеле ингеренције, с обзиром да ове 
двије комисије немају тако пуно додирних тачака. 
Бранко Зрно, закључујући расправу, навео је да је он лично овај законски предлог 
доживио као сублимат пословничких одредаба којима се одређују надлежности ових 
комисија, те навео да о томе треба отварати расправу у амандманској фази, а не сада. 
Потом је позвао чланове Комисије да се изјасне о принципима Предлога закона. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
 
Заједничка комисија, са седам гласова “за” и два гласа “уздржан”, без гласова 
“против”, уз постојање просте већине гласова али неиспуњавање услова којим се 
захтијева да та већина укључује и по један глас представника конститутивних народа 
(у овом случају глас представника српског народа):  

a) није прихватила принципе Предлога закона; 
б)  наведено мишљење упутила је у даљу законодавну процедуру. 

 
Заједничка комисија као разлог одбијања Предлога закона истиче да, због обима 
послова и активности парламентарног надзора над овим областима, те специфичности 
материје на коју се он односи, посебним законским оквирима треба да буде дефинисан 
надзор над сектором одбране и безбједности, с једне стране, те надзор над сектором 
обавјештајно-безбједносних послова, с друге стране. 
 
Ад. 3. Разматрање Предлога закона о допунама Закона о служби у Оружаним  
            снагама БиХ – друга комисијска фаза (предлагач: Представнички дом  
            Парламентарне скупштине БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да се овај предлог закона већ четврти пут налази пред 
Комисијом, те је замолио чланове Комисије за краће дискусије, с обзиром да је о самом 
закону већ све речено. Подсјетио је да није било амандмана на Предлог закона, те 
отворио расправу о овој тачки дневног реда. 
Душанка Мајкић рекла је да је Министарство финансија БиХ изнијело негативан став 
о овом закону, те подсјетила да Савјет министара БиХ на данашњој сједници треба да 
се изјасни о ставу Министарства одбране о овом закону. Замолила је присутног 
представника Министарства одбране БиХ да упозна чланове Комисије са ставом 
Министарства о овом закону. 



 

Мухамед Смајић, секретар Министарства одбране БиХ, подсјетио је да је 
Министарство одбране БиХ имало позитиван став у погледу самог законског рјешења, 
с обзиром да се њиме не нарушава професионални концепт ОСБиХ и њихова мисија у 
иностранству. С друге стране, Министарство финансија и трезора БиХ није подржало 
овакав став Министарства одбране БиХ, цијенећи да би доношење оваквог закона у 
значајној мјери утицало на фискалну стабилност БиХ. У складу с наведеним, упознао 
је чланове Комисије да је телефоном информисан да се и Савјет министара на 
данашњој сједници негативно одредио према Предлогу закона. Разлог је фискална 
нестабилност, а то је у свом образложењу навело Министарство финансија и трезора 
БиХ. 
Слободан Шараба навео је да га чуди став Савјета министара БиХ, те нагласио да ће 
он, без обзира на овај став, остати при свом мишљењу и подржати овај предлог закона, 
с обзиром да постоји велико интересовање јавности у РС-у по питању рјешавања овог 
проблема. Закон у овом ентитету подржава 350 лица која су директно погођена 
тренутним законским рјешењем. Навео је да ће подржати предложене допуне, 
првенствено због тога што је у питању социјални закон, којим ће се осигурати 
егзистенција људи који остају без посла у ОСБиХ, као и због чињенице да овај предлог 
представља само привремено рјешење које ће се примјењивати док држава трајно не 
ријеши статус ових лица. 
Иво Миро Јовић навео је да је Предлог закона доживио као покушај државе да се 
колико-толико исправи неправда која је учињена према лицима чији се статус њиме 
покушава ријешити. Подсјетио је на уредбе са законском снагом које је Влада ФБиХ 
донијела прије неколико година, а којима је ријешен статус раније отпуштених 
припадника Војске ФБиХ, те подсјетио на проблеме у спровођењу ових уредби, с 
обзиром на кратак рок њихове примјене. Подсјетио је и на чињеницу да су припадници 
ОСБиХ који се сада отпуштају такође прије неколико година могли отићи у пензију 
под истим бенефицијама које су добили тадашњи демобилисани припадници ОСБиХ, 
али да нису пензионисани јер су у том тренутку били  потребни ОСБиХ и држави ради 
пута БиХ ка НАТО-у. И он је изразио незадовољство доношењем овакве одлуке 
Савјета министара, цијенећи да су до краја ове фискалне године постојала финансијска 
средства за предложене допуне закона, а којим би се исправила неправда према 
припадницима све три војске који су учествовали у посљедњем рату у БиХ. 
Шефик Џаферовић рекао је да ће и овај пут подржати Предлог закона, као што га је 
подржавао и у три претходна гласања. И он је изразио невјерицу да је Савјет 
министара БиХ, након готово цјелокупно завршене процедуре у Парламентарној 
скупштини БиХ, гласао против овог закона. 
Селим Бешлагић подсјетио је да је на посљедњој сједници Представничког дома БиХ 
замјеник министра финансија упознао посланике да у државном буџету има средстава 
којим би се покрили трошкови које би држава БиХ имала по спровођењу закона. Стога 
је навео да ће и он поново подржати Предлог закона, као и претходна три пута. 
Душанка Мајкић закључила је да закон, под претпоставком да буде усвојен, није 
могуће примјењивати, с обзиром да нису на исти начин постављена законска рјешења 
која се односе на пензијско-инвалидске фондове у ФБиХ и у РС-у. Навела је да БиХ и 
ентитети немају више могућности да дају овакве бенефиције, јер немају за то потребна 
финансијска средства. Подсјетила је на три начина на основу којег се могу остварити 



 

услови за пензију, те закључила своју расправу ставом да лица која су погођена 
постојећим законским рјешењима не треба доводити у заблуду да ће њихов статус бити 
ријешен, јер за то не постоје услови предвиђени законским рјешењима о пензијско-
инвалидским осигурањима у ентитетима. 
Бранко Зрно је закључио расправу и дао Предлог закона на гласање. 
 
Одлучивање у другој комисијској фази 
 
Заједничка комисија, са осам гласова “за”, једним гласом „против“, без гласова 
“уздржан”, прихватила је Предлог закона о допунама Закона о служби у Оружаним 
снагама у цјелини, а наведени извјештај упутила у даљу законодавну процедуру. 
 
 
Ад. 4. Информација о стању безбједности у БиХ за период јануар-март 2010.  
            године (сачинилац: Министарство безбједности БиХ) 
 
Бранко Зрно је у уводним напоменама рекао да је ово први пут да ПСБиХ на 
разматрање добије тромјесечну информацију о стању безбједности у БиХ, цијенећи да 
је са новим министром безбједности ресорно министарство увело иновацију, коју је 
похвалио. 
Адем Хускић оцијенио је Информацију квалитетном, без обзира на то што се она 
односи на релативно кратак временски период. Навео је да показатељи који су 
презентовани у Информацију дају разлог за оптимизам, јер је видљив пад одређених 
криминалних активности у прва три мјесеца 2010. Ипак, указао је на пораст крађа 
аутомобила у извјештајном периоду, као и корупцију унутар полицијских структура, те 
нагласио да управо ово треба да буду приоритети у раду безбједносних структура у 
наредном периоду. 
Слободан Шараба навео је да је свака информација на свој начин показатељ гдје се 
држава налази по одређеном питању и шта треба приоритетно рјешавати ради 
побољшања стања, те оцијенио да ова информација не садржи предлог конкретних 
закључака с циљем побољшања појединих сегмената. Као један од кључних проблема 
навео је питање запречавања илегалних граничних прелаза између БиХ и сусједних 
земаља, односно убрзања успостављања полицијске сарадње о овим питањима. 
Надаље, оцијенио је да је потребно појачати активности на спречавању финансирања 
терористичких активности, као и побољшати сарадњу са вјерским заједницама  у борби 
против тероризма. Још је навео да је забрињавајућа чињеница да је у извјештајном 
периоду одузето мање оружја у односу на прошлогодишњи период. Своју расправу 
закључио је оцјеном да ова информација има својих квалитета, те да њен подносилац 
треба да води рачуна о елементима које је он навео у расправи. 
Шефик Џаферовић рекао је да је индикативно да је у извјештајном периоду дошло до 
пораста крађе моторних возила, као и до повећања разбојништва, односно економског 
криминалитета за око 50% у односу на прва три мјесеца 2009. У складу с тим, 
предложио је да области у којима је дошло до драстичног погоршања стања, као у 
оним које је он навео у расправи, буду посебно обрађене и праћене од Министарства 
безбједности БиХ и безбједносних агенција које дјелују у оквиру њега. 



 

Иво Миро Јовић навео је да је Комисија добила информацију која у себи не садржава 
закључке који би показали у којем смјеру иду процеси у сектору безбједности у БиХ. 
Констатовао је да је у БиХ приликом ревизије држављанстава оцијењено да постоје 663 
лица која су држављанство добила на илегалан начин, те с тим у вези  питао министра 
безбједности да ли ова лица представљају пријетњу за безбједност БиХ у смислу 
њиховог терористичког дјеловања. 
Душанка Мајкић оцијенила је охрабрујућом чињеницу да има 36% мање кривичних 
дјела из области организованог криминала. Посебно се осврнула на наводе да није 
почињен ниједан акт који би се могао квалификовати као дјело унутрашњег тероризма, 
те да је о полицијским аспектима акције „Свјетлост“ сачињена посебна информација, 
истичући да сама ова акција уноси доста сумње у вези с тим. Такође, осврнула се и на 
дио информације који се односи на илегално држање и трговину оружјем, муницијом и 
минско-експлозивним средствима, а своју дискусију је закључила ставом да главни 
проблем представља тероризам, те да очекује да наредна шестомјесечна информација 
садржи нешто више података о овом проблему. 
Садик Ахметовић, министар безбједности БиХ, навео је да квалитет ове информације 
зависи првенствено од квалитета информација које Министарство безбједности добија 
од државних и ентитетских безбједносних агенција. Упознао је чланове Комисије са 
уводним дијелом Информације, који се односи на сажетак спроведених активности, те 
навео да Информација представља низ статистичких показатеља, с циљем упоређивања 
стања у односу на исти период прошле године. Одговарајући на питања чланова 
Комисије навео је да је парафиран споразум између БиХ и Србије по питању 
запречавања илегалних граничних прелаза, те да је закључивање таквих споразума у 
процедури и са Хрватском и Црном Гором. Навео је да су експерти ЕУ обишли 
цјелокупну границу БиХ и урадили позитиван извјештај, што ће се позитивно одразити 
на либерализацију визног режима за грађане БиХ. Када је у питању организовани 
криминал, навео је да је само у прва три мјесеца 2010. године разбијено чак осам 
организованих криминалних група. У вези с полицијском акцијом која је изведена у 
Маочи, навео је да су истражне радње још увијек у току, те да Комисији могу бити 
достављани и појединачни извјештаји полицијских агенција. Одговарајући на питање 
Иве Мире Јовића, навео је да је та проблематика у надлежности Министарства 
иностраних послова, али да располаже информацијама да се пет особа налази у 
азилантском центру у Лукавици и да се чека на њихову депортацију из БиХ. 
 
Бранко Зрно је, закључујући расправу, преложио да Заједничка комисија прими к 
знању Информацију Министарства безбједности БиХ за период јануар-март 2010. 
године у предложеном садржају и форми, те да је упути домовима ПСБиХ у даљу 
парламентарну процедуру. 

Чланови Заједничке комисије прихватили су предлог предсједавајућег, чиме је 
окончана ова тачка дневног реда. 

 
 
 
 



 

Ад. 5. Информација о допису Министарства безбједности БиХ Уједињеним  
            нацијама поводом проглашења појединих организација из БиХ повезаним 
            са терористичким организацијама и стављању ван снаге документа који  
            изазива правну несигурност грађана и институција у БиХ  
            (сачинилац: Министарство безбједности БиХ) 
 
Садик Ахметовић, министар безбједности БиХ, у уводним напоменама навео је да је 
ова информација резултат сензационалистичког натписа у једним дневним новинама, 
те упознао детаљније чланове Комисије са Извјештајем Министарства безбједности 
БиХ према УН-у у вези са консолидованом листом, као и да је БиХ дужна ову листу 
редовно ажурирати. У вези са конкретним догађајем, навео је да списак који се наводи 
у овој информацији, а који је изазвао правну несигурност, никада није отишао према 
УН-у, те истакао да је Министарство, заједно са свим другим безбједносним 
агенцијама, спровело детаљну истрагу, што је и наведено у Информацији. Као спорна 
особа у вези са овом информацијом наведен је господин Сафет Дургути, за којег је 
министар навео да је, на захтјеву Савјета безбједности УН-а, послан извјештај, 
наводећи да га држава БиХ не може скинути са консолидоване листе УН-а, с обзиром 
да је то у искључивој надлежности институције која га је и ставила на ту листу, а то је 
Министарство правде САД-а. Своју дискусију закључио је ставом да се велики број 
организација неоправдано нашао на овој листи, те да је спорни натпис у новинама 
изазвао доста непријатности и проблема институцијама БиХ. 
Душанка Мајкић оцијенила је добијену информацију као препричавање догађаја који 
су се десили у вези с тим. Забрињавајућим је оцијенила да се о овоме почела водити 

истрага тек након натписа који је изашао у једним дневним новинама. Основно питање 
које простиче јесте да ли држава БиХ има правих проблема у вези с овим или се све 
своди само на одређене лажне спискове. 
Шефик Џаферовић је, осврћући се на поједине дијелове из ове информације, 
закључио да се БиХ мора борити против стварних терористичких пријетњи, али не и 
злоупотребљавати ову борбу. 
Селим Бешлагић појаснио је да је ова информација направљена на захтјев посланика 
из Представничког дома, те навео да је очигледно да су одређена лица, према наводима 
из ове информације, злоупотријебила своја овлашћења. Као кључни проблем навео је 
недостатак координације између битних субјеката за борбу против тероризма, а на које 
је указано и у самој информацији у њеном посљедњем дијелу, те упитао министра 
безбједности да ли Министарство већ нешто ради по том питању. 
Садик Ахметовић је, одговарајући на питање Селима Бешлагића, навео да је 
Министарство безбједности БиХ већ кренуло у реафирмацију тзв. ударне групе у борби 
против тероризма. 
Слободан Шараба сложио се са посљедњом констатацијом која говори о недостатку 
координације као кључном проблему, те такође као проблем оцијенио и могуће 
постојање неколицине листи у БиХ, по узору на консолидовану листу Савјета 
безбједности УН-а, које се налазе унутар разних безбједносних институција БиХ. 
Адем Хускић навео је да је из достављене информације извукао два закључка, и то да 
су двије особе из МУП-а РС злоупотријебиле своја овлашћења, те да је Савјету 
безбједности УН-а послан фалсификован списак. 



 

Хазим Ранчић закључио је да се само једна ствар доводи у везу са БиХ на наведеној 
консолидованој листи. С тим у вези подржао је напоре Министарства безбједности 
БиХ и навео да, сада када су појачани капацитети у борби против тероризма у БиХ, 
свака институција треба да уради свој дио посла. 
 
Бранко Зрно је, закључујући расправу, предложио да Комисија прими к знању ову 
информацију и прослиједи је домовима Парламентарне скупштине БиХ у даљу 
парламентарну процедуру. 
Чланови Комисије прихватили су предлог предсједавајућег, чиме је окончана ова тачка 
дневног реда. 
 
Ад. 6. Информација Министарства одбране БиХ о обавезама Босне и Херцеговине  
            за приступање Акционом плану за чланство у НАТО (МАП) 
 
Бранко Зрно је у уводним напоменама истакао да достављена информација 
представља статистички осврт на рад Министарства одбране на путу БиХ ка НАТО-у.  
Душанка Мајкић навела је да јој није јасно по ком основу о овој информацији 
расправља Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ када нигдје у заглављу 
није назначено да се она доставља овој комисији. Оцијенила је некоректним 
достављање Информације овој комисији, јер је она достављена на основу закључка 
Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ. 
Бранко Зрно појаснио је да је овај материјал доставио Колегијум Представничког 
дома ПСБиХ, како би ова комисија дала своје мишљење у вези с тим. 
Иво Миро Јовић изразио је задовољство достављањем Информације, те предложио да 
Комисија не води даљу расправу о њој него да је само прими к знању. 
Мухамед Смајић упознао је присутне да Министарство одбране на овај начин 
наставља да редовно информише Заједничку комисију о активностима Министарства 
на путу БиХ ка НАТО-у,  те да је сама информација настала као закључак Комисије за 
спољне послове да се сублимирају све активности у вези са МАП-ом. Још је навео да 
се Савјет министара на данашњој сједници позитивно изјаснио о предлогу 
Министарства одбране за слање 45 лица у мисију ИСАФ у Авганистан, те да очекује да 
до краја дана своју одлуку о упућивању ове јединице донесе и Предсједништво БиХ, 
након чега то треба да потврди и ПСБиХ. 
Душанка Мајкић је, у поновној дискусији, анализирајући тренутне активности 
Министарства одбране БиХ, закључила да је сада извјесно да ће тачка 3, која се односи 
на тренутно и планирано учешће ОСБиХ у мисији ИСАФ, брзо бити окончана. Када је 
у питању тачка 1, која се односи на рјешавање власништва над непокретном војном 
имовином, навела је да ће то и даље бити велики проблем, јер није било сагласности, те 
да је НСРС  у складу с тим усвојила Нацрт закона о државној имовини, којим се сва 
имовина на територији ентитета РС сматра искључиво имовином ентитета, а Влада РС 
је може дати на коришћење држави. На крају, када је у питању тачка 2, која се односи 
на уништење вишка наоружања, закључила је да Министарство одбране БиХ до данас 
уопште није изнијело свој став у вези с овим питањем, те да према томе ни Заједничка 
комисија не може ништа радити даље по том питању. 
 



 

По окончању расправе о овој тачки, Комисија је примила к знању Информацију.  
 
Ад. 7. Информација о раду Канцеларије парламентарног војног повјереника  
            за период од 01. 04. 2010. до 30. 06. 2010. године 
 
Бошко Шиљеговић, парламентарни војни повјереник БиХ, упознао је чланове 
Комисије са активностима које је његова канцеларија имала током ова три мјесеца, 
наводећи да није постојала законска обавеза да информише Заједничку комисију, него 
да је он то урадио због фер односа који владају на релацији Комисија - Канцеларија 
парламентарног војног повјереника. Навео је да је у досадашњем периоду обишао 
више од 30 локација и запримио 98 притужби од представника ОСБиХ. Такође, навео 
је да су у Информацији иницирани и проблеми односно тешкоће на које је Канцеларија 
наилазила у разговору са припадницима ОСБиХ, као и препоруке за њихово 
рјешавање. Као нека од рјешења навео је доношење одређеног броја стандардних 
оперативних процедура и подзаконских аката од Министарства одбране. На крају је 
захвалио представницима Заједничке комисије на њиховом ангажману приликом 
посјета јединицама ОСБиХ. 
Бранко Зрно захвалио се парламентарном војном повјеренику на детаљној 
информацији и закључио 57. сједницу Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
БиХ. 
 
Сједница је завршена у 12.10 часова. 
 
 

Записник сачинио       Предсједавајући 
  Јовица Катић                          Заједничке комисије 
           Бранко Зрно  

 

Достављено:      

 наслову 
 а/а 


